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[00:00:00:02 - 00:00:18:21] 
Ulf: Välkommen till nästa mars kommuns poddsändning. Inblick har vi dött den till och det 
här är årets sista sändning och vi spelar in den som den femte är det femte, den fjärde, 4 
december och.  
 
 
[00:00:21:06 - 00:00:32:00] 
Ulf: Vi kommer att tala om 2 saker idag tror jag vi kommer prata om ishallen i Östhammar 
och arbetet med att återställa ska vi säga så ishallen i Östhammar.  
 
 
[00:00:33:14 - 00:01:10:15] 
Ulf: Och sedan så någonting som är väldigt aktuellt just idag då den 4 december. Det är snö 
situationen och den vet vi ju inte riktigt hur den är när det här sänds om en vecka ungefär 
men prognosen säger mig den är det i alla fall att att vi kommer inte ha mindre snö den 11 
december än vad vi hade eller har nu då den 4 december ja det var en lång introduktion. Nu 
ska jag skicka bollen vidare till gästerna som sitter med mig i rummet här. Det är elin. Marie 
och sedan så har vi också med oss.  
 
 
[00:01:12:21 - 00:01:14:12] 
Ulf: Oscar och.  
 
 
[00:01:16:13 - 00:01:19:17] 
Ulf: Jag tänker att vi börjar med att presentera oss för varandra.  
 
 
[00:01:21:06 - 00:01:22:16] 
Ulf: Marie, vad gör du här idag?  
 
 
[00:01:23:24 - 00:01:40:05] 
Marie: Jag sitter här i egenskap av för att jag är verksamhetschef och inom sektor och 
samhälle och där har vi infrastrukturfrågorna och vägarna och då är ju den här typen av 
frågeställningar som landar i mitt knä när det snöar mycket.  
 
 
[00:01:41:16 - 00:01:42:06] 
Ulf: Och också fastighetsfrågor.  
 
 
[00:01:44:01 - 00:01:44:08] 
Marie: Har jag också.  
 



 
[00:01:45:13 - 00:01:47:08] 
Ulf: Vi ska se det också att vi bjöd hit erik.  
 
 
[00:01:49:22 - 00:01:55:03] 
Ulf: Källberg. Precis ja så svårt för namn erik Kjellberg. Vi bjuder hit honom men hade inte 
möjlighet att vara med.  
 
 
[00:01:56:01 - 00:02:03:17] 
Marie: Nej och inte heller Anders Hedberg som jobbar med snöröjning. Han hade fullt upp 
idag. Välkommen.  
 
 
[00:02:03:17 - 00:02:03:17] 
Elin: Tack 
 
 
[00:02:05:22 - 00:02:06:12] 
Ulf: Vad gör du här idag?  
 
 
[00:02:07:07 - 00:02:14:14] 
Elin: Jag kommer inte hem för sina stoppar mig. Nej, jag är ansvarig för bland annat kultur 
och fritidsfrågor så att jag är här för att vi ska prata om ishallen.  
 
 
[00:02:16:15 - 00:02:19:11] 
Ulf: Här var ju en het fråga i kultur och fritidsnämnden i i våras.  
 
 
[00:02:21:15 - 00:02:28:15] 
Ulf: När när det blev problem och oscar välkommen. Det är första gången du är med på de 
här sändningarna, eller hur?  
 
 
[00:02:30:10 - 00:02:35:21] 
Oskar: Första gången för mig tack så jättemycket att jag fick komma. Jag är enhetschef på 
enheten för fritid och hälsa.  
 
 
[00:02:36:11 - 00:02:37:11] 
Ulf: Och i efternamn heter du?  
 
 
[00:02:37:19 - 00:02:37:19] 
Oskar: Molarin.  
 
 
[00:02:41:14 - 00:02:53:03] 
Oskar: Jag är här för att jag har varit med hela vägen egentligen från när det trassel med 



ishallen och hjälpt föreningen och tillsammans med fastighet fått till vad vi tycker är en 
jättebra lösning.  
 
 
[00:02:53:24 - 00:02:56:12] 
Ulf: Kan du berätta om det där med trassel om vi börjar där?  
 
 
[00:02:58:02 - 00:03:27:05] 
Oskar: I Östhammars isall har vi en väldigt, eller har haft en väldigt gammal kylanläggning 
som är den som skapar kyla i plattan för att kunna göra is. Och i mars i år så fick vi ett 
läckage på en värmeväxlare och det börjar läcka ut saltlösning. Saltlösningen är det som 
rinner i plattan och kyler ner. Då var vi tvungen att stänga ner anläggningen och det blev 
några veckor mindre is då på på vårkanten för för Östhammars ishall.  
 
 
[00:03:29:09 - 00:03:30:10] 
Oskar: Så där började trasslet.  
 
 
[00:03:32:04 - 00:03:36:13] 
Ulf: Och vilka var det som påverkades utav det där? Det var ju förstås Östhammars 
sportklubb. Då tänker jag.  
 
 
[00:03:37:00 - 00:03:56:23] 
Oskar: Ja Östhammar sportklubb är väl de som bedriver mest verksamhet där i och med 
hockey, men även curling har de så de 2 delarna behöver drabbade och även skolan är där och 
har skridsko och en fritidsverksamheten och efter skolan är där och åkerskridskor och 
givetvis allmänheten som ju har Allmänhetens åkning minst en timme per dag.  
 
 
[00:03:57:22 - 00:04:02:01] 
Ulf: Och under vilken period är det som vi normalt sett brukar ha is i ishallen?  
 
 
[00:04:04:06 - 00:04:22:16] 
Oskar: Brukar börja i vecka 39 och sen är det 22 veckor brukar det vara och sen är det 
föreningen som kan utöka för de har ju matcher och träningar är längre än så träningar längre 
än så så de brukar ha någon vecka in och nästan till april i alla fall. Så det var inte så många 
veckor tidigare fick stänga då?  
 
 
[00:04:23:12 - 00:04:28:15] 
Ulf: Men det har inte varit igång här nu under året i år, det vill säga 2023.  
 
 
[00:04:30:05 - 00:04:32:18] 
Ulf: Det har inte varit igång. Vad ska vi säga från vecka 39?  
 
 
[00:04:34:02 - 00:04:34:23] 



Oskar: Nej, precis den här.  
 
 
[00:04:35:04 - 00:04:35:10] 
Ulf: Vad har hänt?  
 
 
[00:04:35:16 - 00:04:42:08] 
Oskar: Istället ja början av den här säsongen så har östhammar sportklubb då tillsammans 
med med j m a idrottsföreningen.  
 
 
[00:04:45:06 - 00:05:07:16] 
Oskar: Gjort en en lösning för att kunna ha båda föreningarnas verksamheter i gimo ishall 
som också drivs och ägs av kommunen då östsammarskommun. Så där har båda föreningarna 
huserat och till och med delat lite istid med varandra och skridskoskola och sånt. Går ihop så 
att de har kunna bemött till stor del det intresse som finns då.  
 
 
[00:05:08:13 - 00:05:15:04] 
Ulf: Och de skolbarn som som skulle åkt till fräscha eller förlåt i i östhammar har de fått åka 
till jima då.  
 
 
[00:05:15:08 - 00:05:25:23] 
Oskar: Eller nej, de har inte bedrivit utan de har planerat om verksamheten så att 
förhoppningsvis då så får vi ju igång se hur mycket ljus ut att få igång ishallen så de kan åka 
skridskor på vårterminen istället.  
 
 
[00:05:26:14 - 00:05:27:11] 
Ulf: Åka dubbelt så mycket då?  
 
 
[00:05:27:16 - 00:05:27:16] 
Oskar: Jajamän.  
 
 
[00:05:29:13 - 00:05:29:15] 
Ulf: O k.  
 
 
[00:05:30:19 - 00:05:34:07] 
Ulf: Ja, vad står vi nu någonstans då i det här arbetet?  
 
 
[00:05:36:14 - 00:06:04:01] 
Oskar: Det är oerhört mycket jobb som är gjort. Jag har inte varit med involverat alls i jobbet 
utan det är ju fastigheter med maries gäng som har varit otroligt duktiga där, men få igång 
och även Östermalm sportklubb har bidragit jättemycket och det de håller på med nu. Det är 
att kylmaskiner är på plats, de håller på att svetsar ju och klart det sista vad jag har fått 
informerat också så är alla system uppfyllda med med saltlösning och glykol ammoniak och 



det som gör den här växlingen ut med kyla i plattan.  
 
 
[00:06:05:13 - 00:06:24:00] 
Oskar: Så det allt det arbetet ska vara klart den här veckan så startar de earbeten. Det är 
styrsystem och sånt som ska till maskinen och där har det varit lite en leveransbrist då så det 
har varit lite försening några dagar och på på ett elskåp. Men de är positiva och det ser ut som 
att de ska kunna ha is innan jul.  
 
 
[00:06:25:01 - 00:06:28:10] 
Marie: Det är ju en fantastisk julklapp ifall vi lyckas med det. Det vore jätteroligt.  
 
 
[00:06:29:01 - 00:06:29:01] 
Oskar: Verkligen.  
 
 
[00:06:31:09 - 00:06:35:23] 
Oskar: Så det är jättejobb som som alla frivilliga och tjänstemän och.  
 
 
[00:06:36:14 - 00:06:47:03] 
Oskar: Och företag entreprenörer har gjort, så det är otroligt att vi att vi står här nu och 
kunna ens titta på att vi kan ha i sig innan hjul så det är jättebra jobbat.  
 
 
[00:06:48:20 - 00:06:49:22] 
Ulf: Blev dyrt blev det dyrt?  
 
 
[00:06:51:14 - 00:07:16:16] 
Oskar: Jag har svårt att relatera var det var det dyrt med att byta? Hela systemet hade blivit 
betydligt mycket dyrare. Här har har de jobbat med att hitta en jättebra lösning som inte alls 
är i de kostnadsklasserna, så det den ekonomisk lösning man har gjort en hållbar lösning, att 
man har tagit ny eller ett renoverat gammalt kylanläggning som man har köpt in.  
 
 
[00:07:17:04 - 00:07:21:13] 
Ulf: Ja precis. Jag förstod att det inte var helt nytt utan det hade använts på ett annat ställe.  
 
 
[00:07:23:00 - 00:07:27:15] 
Oskar: Och renoverat upp då så att alla slitdelar är nyskick, men maskinen är lite äldre.  
 
 
[00:07:28:04 - 00:07:28:12] 
Ulf: Ja vad bra.  
 
 
[00:07:30:02 - 00:07:42:16] 
Ulf: Jaha och vad säger nämnden om det här då elin, det är väl du som talar med med med 



kultur och fritidsnämnden om de här frågorna är de är de glada och har de snört på sig 
skridskorna eller?  
 
 
[00:07:43:15 - 00:07:48:20] 
Elin: Jag är helt säker på att de har snört på sig skridskorna, men det här gör ju jag och Oskar 
tillsammans, såklart det det som är.  
 
 
[00:07:50:06 - 00:08:12:17] 
Elin: Skönt med det här. Det är att det här har ju varit ett orosmoln i ganska många år. Att 
den här anläggningen har varit så pass gammal och vad händer sen och har? nu har man hittat 
en lösning på det och det känns ju väldigt befriande tror jag. Jag. Jag ska inte uttala mig för 
vad nämnden känner, men jag hade jag varit i politisk ställning här så hade jag hade jag sagt 
att det känns oerhört befriande och skönt att den här frågan har fått en lösning för den har.  
 
 
[00:08:14:02 - 00:08:35:00] 
Elin: Den har varit på oroslistan högt upp under flera år. Hur det ska gå den har liksom levt 
på lite rost och röta. Får man lov att säga så verkligen en eloge till till de ideella krafterna 
som har som har arbetat med det här och jobbat fram en lösning tillsammans med kommunen. 
Det är väl den bästa varianten av offentligt partnerskap som man kan komma fram till tror jag 
så att det känns jätteskönt.  
 
 
[00:08:36:06 - 00:08:42:24] 
Ulf: Det finns ju också. Nu är jag inne på någonting som vi inte har pratat om. Att vi ska 
prata om höll jag på att säga. Men det finns ju också en ambition att.  
 
 
[00:08:44:00 - 00:08:52:04] 
Ulf: Ishallen ska få fungera på ett annat sätt än andra delen utav året. Finns det några tankar 
kring det just nu som ni?  
 
 
[00:08:53:23 - 00:09:21:24] 
Oskar: Inte kopplat egentligen till till det här aggregat frågan, men givetvis så finns det ju 
möjligheter att göra saker i. Det är ju det är ju en stor anläggning och vi har inte så jättestora 
lokaler i kommunen att kunna använda så vi ser väl alla möjliga arrangemang och saker i de 
här hallarna att att vi kan göra det. Sen är det ju byggd för för en för en ishall och en byggd 
på det sättet, så den är inte riktigt anpassad för att göra vad som helst heller.  
 
 
[00:09:23:01 - 00:09:53:09] 
Elin: Men det kan vara ett bra tillfälle och skicka ut en heads app till ja andra i samhället. Om 
det finns någon som har ett intresse av att hyra en lokal över sommaren av den här typen så så 
finns det alla möjligheter att höra av sig till oss och göra det ett tag. Så tittade man på 
möjligheten att lägga golv och sådär tillfälligt. Men men vi har ju gott om tomtider ändå i 
hallarna. På sommaren vill folk helst vara ute, men den här anläggningen kanske kan erbjuda 
någonting annat så kanske finns det någon entreprenör eller förening eller något annat som 



har en en spännande idé och då får man gärna höra av sig till oss.  
 
 
[00:09:54:08 - 00:10:02:24] 
Ulf: Alla kloka tankar tänks ju inte i kommunhuset tänker jag, utan det kan vara precis som 
du är inne på finnas nån som lyssnar som har en klok tanke som vill dela med sig utav det.  
 
 
[00:10:03:19 - 00:10:19:05] 
Oskar: Och där hade vi öst sportklubb som några somrar bedrev som en lekland där med 
med hoppborgar och uppblåsbara hoppborgar som de som de hade där och tog in barn och 
leksugna unga människor och hoppa och lekte där, så det var jättebra initiativ.  
 
 
[00:10:20:03 - 00:10:26:06] 
Elin: Någon kom med idén att man skulle kunna ha klättervägg kanske eller så där så att 
kanske finns det någon klätterförening som skulle vilja. Hyra.  
 
 
[00:10:27:04 - 00:10:30:17] 
Marie: Vi provade att tillväxtgalan där också vid ett tillfälle vet.  
 
 
[00:10:31:13 - 00:10:31:13] 
Ulf: Jag.  
 
 
[00:10:34:15 - 00:10:48:13] 
Ulf: Innan vi avslutar så ska vi beröra snö situationen tänker jag och jag tänker att vi börjar 
med ditt perspektiv. Oscar snö är ju bra för flera föreningar. Jag tänker bland annat för de 
som håller på med skidåkning.  
 
 
[00:10:51:13 - 00:11:04:10] 
Oskar: Välsignelsen att snöd kommer så här tidigt och ligger så här länge. Tidigt var det 
väldigt länge sedan jag har fått jättemycket positivt från från skidåkare i hela kommunen. Nu 
är det ju spårat överallt och.  
 
 
[00:11:05:03 - 00:11:22:18] 
Oskar: Det spåras hela tiden för att kunna ha åktbara spår och jag vet att 
ungdomsverksamheten, öregrunds idrottsklubb är igång och kör träningar och jim har ett stort 
engagemang i sin ungdomsträning och de kör för fullt också, så det är jättekul att se att att att 
det funkar redan i november börjar man åka skidor.  
 
 
[00:11:24:18 - 00:11:34:24] 
Oskar: Ja åker mest nu. Jag stannar jag bor några 100 m från spår det bara så där åker jag 
mest med, annars är jag ute i alla kommunens elljusspår då och försöker såna åker du förbi 
någon?  
 



 
[00:11:35:23 - 00:11:39:15] 
Oskar: Någon mer rött hoppluva så är det mainpasserar. Jag är inte jättesnabb men jag tycker 
det är kul.  
 
 
[00:11:40:23 - 00:11:44:00] 
Ulf: Marie, du är väl engagerad i öregrunds Skidklubb är.  
 
 
[00:11:44:06 - 00:11:52:22] 
Marie: Det jag, jag har inte tagit fram mina skidor än faktiskt, det måste jag erkänna, men 
det? Det står inte på nej, det det förpliktigar jag lite nu när det faktiskt är snö.  
 
 
[00:11:53:07 - 00:12:02:14] 
Ulf: Jag vet att du har haft ett långt engagemang i skidsekrettionen där, men du har ett också 
ett engagemang i snö när det gäller plogning vill.  
 
 
[00:12:03:05 - 00:12:11:18] 
Marie: Ja, det är ju, det är ju det som vi vi har som ett av våra största vinteruppdrag, kan man 
säga i kommunen den dagen. Det börjar snöa då aktiveras.  
 
 
[00:12:13:06 - 00:12:18:14] 
Marie: En snöjour och vi börjar hålla koll på var det snöar och hur mycket det snöar och.  
 
 
[00:12:19:16 - 00:12:30:01] 
Marie: Nu har det ju snöat väldigt, väldigt, väldigt mycket på kort tid. Ändå får man ju tänka 
och det innebär ju att vi vi är ute och plogar.  
 
 
[00:12:32:15 - 00:12:44:10] 
Marie: Ständigt och jämt höll jag på att säga men vi, vi plogar ju undan så mycket vi kan och 
i början när det snöar så här mycket då då plogar man ju bara för att få en en framkomlighet 
för för blå ljus och och.  
 
 
[00:12:45:07 - 00:13:19:20] 
Marie: Och på de stora ledarna och så plogar man ut i nätverket av gator och vägar när? det 
ligger så här länge så så börjar man ju också behöva plocka bort alla de här högarna då. som 
då innebär trafiksäkerhetsbegräns alltså man. Det blir ju trafikfarligt ibland när det blir så här 
mycket högar och de de man ser inte så bra och de måste man ju också börja att att 
transportera bort och lika väl. Kapa vallar och såna saker för det blir ju också att man ser 
dåligt.  
 
 
[00:13:22:07 - 00:13:43:02] 
Marie: Likväl som att öppna upp mera trottoarer och börja halkbekämpa på ett annat sätt 
också. Och det som då blir 1 1 1 fråga som vi jobbar stenhårt med nu idag. Det är ju att hitta 



ställen och lägga den här snön på det för det blir väldigt, väldigt stora mängder.  
 
 
[00:13:44:20 - 00:13:52:01] 
Marie: Så nu håller vi på att förbereder så många platser vi kan för att lägga snötipp på, men.  
 
 
[00:13:53:17 - 00:14:08:08] 
Marie: Som sagt vi vi vi stuvar undan och bökar och och försöker få få det bästa vi kan av 
den här snön. Vi lägger in det i ishallen i alla fall. Det är en sak som är helt säker, annars 
skulle det kunna.  
 
 
[00:14:09:10 - 00:14:10:03] 
Oskar: Vara resurs.  
 
 
[00:14:11:02 - 00:14:13:05] 
Marie: Ishallarna brukar ju konstruera väldigt bra snölager annars.  
 
 
[00:14:14:24 - 00:14:25:20] 
Oskar: När man skrapar av, men det jag ser liksom min min gata var att det sköts där. Men 
hur många mil gata är det egentligen man snurrar i? Det har man uppfattning det är.  
 
 
[00:14:26:05 - 00:14:37:08] 
Marie: Ju, det finns absolut en en siffra på det. Hur mycket väg som kommunen ansvarar för. 
Jag har den inte i huvudet just nu, men den kan vi absolut lägga ut på på webben i anslutning 
till sändningen.  
 
 
[00:14:39:15 - 00:14:44:02] 
Marie: Där kommunen har ansvar för att snöja. Men det det som också är det är ju att i 
många av våra.  
 
 
[00:14:45:16 - 00:15:04:05] 
Marie: Till och med i tätorterna så är det verksamfälligheter som snöröj. Det är inte 
kommunen som snöröj. Kommunen har entreprenörer som det står inte i Östhammars 
kommun på dem utan de de är entreprenörer. Men som sagt i en del tätort och bland annat gör 
i grund så finns det stora verksamfälligheter som är och agerar också.  
 
 
[00:15:04:20 - 00:15:06:22] 
Ulf: Och enskilda fastighetsägare snöröjer också.  
 
 
[00:15:07:06 - 00:15:09:08] 
Marie: Jajemen det gör det.  
 



 
[00:15:09:21 - 00:15:14:08] 
Ulf: Det gör det så så stiftelsen Östermalm skämt till exempel, så jag har ju en omfattande 
snöre.  
 
 
[00:15:15:04 - 00:15:28:19] 
Marie: Ja och det är ju när när alla stora aktörer, både vi som kommun och på alla våra vägar 
och östar hem. Alla har det här behovet av att tippa snö någonstans. Då behöver vi ju 
verkligen hitta ytor som som kan svara upp mot det.  
 
 
[00:15:29:11 - 00:15:43:06] 
Ulf: Och jag hörde idag och vi har ju då alltså den 4 december idag. Det här sänds ju den 
11:e, men vi har det idag på lunchen att att det framförallt i östhammarårig grund var svårt att 
hitta ställen nu.  
 
 
[00:15:43:16 - 00:15:44:11] 
Marie: Och det är ju här det har.  
 
 
[00:15:45:10 - 00:15:48:14] 
Marie: Snöat som mest ja det har snöat mindre i ja lunda och s d b.  
 
 
[00:15:50:12 - 00:15:50:12] 
Ulf: Ja.  
 
 
[00:15:51:11 - 00:15:58:21] 
Ulf: Jag beundrar alla dom som är ute och skottar och och arbetar. Jag såg du var ute och 
skottade imorse Oscar på trappan här i kommunhuset.  
 
 
[00:16:00:00 - 00:16:01:19] 
Oskar: Jajamen bidrar med det man kan. Ja, jag.  
 
 
[00:16:02:13 - 00:16:03:03] 
Ulf: Är tacksam för.  
 
 
[00:16:03:16 - 00:16:07:03] 
Marie: Alla som är i snösvängen som du vet, jag vet inte varför det heter det.  
 
 
[00:16:07:23 - 00:16:07:23] 
Ulf: Nej.  
 
 
[00:16:10:10 - 00:16:11:16] 



Ulf: Jag tänker att vi stannar där.  
 
 
[00:16:12:09 - 00:16:12:15] 
Marie: Kan vi göra?  
 
 
[00:16:13:13 - 00:16:45:18] 
Ulf: Och så önskar jag er en trevlig lucia för det här sänds ju precis innan lucia. Upp så att ni 
får en trevlig jul också tack så mycket för att ni hade möjlighet att vara med jag ska säga det 
innan vi avslutar för dig som vill lyssna igen på den här sändningen eller som vill lyssna på 
tidigare sändningar kan kika på w w w punkt osthammar punkt s e snedstreck podcast det var 
alltså w w w punkt osthammare punkt s e snedstreck podcast där finns våra sändningar 
samlade.  
 
 
[00:16:48:11 - 00:16:50:19] 
Ulf: Ja med det stort, tack för att ni var med.  
 
 
[00:16:51:15 - 00:16:51:15] 
Marie: Tackar.  
 
 
[00:16:52:09 - 00:16:52:13] 
Ulf: God jul.  
 
 
[00:16:53:04 - 00:16:53:04] 
Marie: Och.  
 
 
[00:16:53:09 - 00:17:00:06] 
Ulf: Nytt år och tack Magnus för att du har bidragit till att skapa de här sändningarna. 
Magnus degeman bakom rattarna här. Tack så mycket.  
 
 
[00:17:01:16 - 00:17:01:19] 
Ulf: God jul.  
 
 
[00:17:02:13 - 00:17:02:18] 
Marie: Tack tack.  
 


